
 

Valtuutettu Jan Lindströmin ym. valtuustoaloite koskien ärviäongelman ratkaisemista 
Naantalin merenlahdissa 
 
Kaupunginvaltuusto 02.09.2024 § 52      
     
 
 
 
 

Valtuutettu Jan Lindström luki ja jätti seuraavan 30 valtuutetun 
allekirjoittaman valtuustoaloitteen: 
 

”Naantalin merenlahtia uhkaa uusi ongelma, ärviä. 
 

 Ärviät (Myriophyllum) on vesikasvisuku, johon kuuluu noin 40 lajia. Ärviät 
kasvavat kokonaan veden alla, vain kukat kohottuvat vedenpinnan 
yläpuolelle. Ärviän varsi kiemurtelee pitkinä köynnöksinä ja hienoliuskaiset 
lehdet ovat kiehkuroina. " (Wigipedia) 
"Tähkä-ärviä on merenlahtien vitsaus - pohjaan asti kasvanut verkosto voi 
estää pääsyn mökille. Mökkirannat tukkivan ja potkureihin kietoutuvan 
tähkä-ärviän runsastumisen syytä ei tarkkaan tiedetä. Sitä poistetaan 
erikoisaluksella, joka imee kasvin tehokkaasti ja poistaa myös sen pienet 
osat. Tähkä-ärviä leviää helposti pienistäkin rippeistä." (YLE) 
Esimerkiksi Matalahdessa, Nuikonlahdessa ja Kirkkolahdessä ärviä 
aiheuttaa jo tuhojaan ja vaikeuttaa lahtien käyttöä ja 
virkistysmahdollisuuksia. 
ELY keskuksella on tiettävästi varattu 800 000 rahaa ongelmien ja ärviän 
poistamiseen, mutta sitä ei vielä täysimääräisesti käytetä. 
 
 
Me allekirjoittaneet ehdotamme, että kaupunki selvittää ärviän aiheuttamat 
ongelmat Naantalin merenlahdista ja mahdollisuudet poistaa ärviä sekä 
miten saada siihen tukea ELY:ltä. Lisäksi kaupunki varaa rahaa seuraaviin 
talousarvioihin kyseisiä hankkeita varten, jotta ärviä voidaan poistaa 
merenlahdistamme yhteistyössä yhdistysten, järjestöjen ja ELY keskuksen 
kanssa.” 
  

Päätös Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi 
 
   
 
Kaupunginhallitus 09.09.2024 § 224        
817/00.01.02.03/2024     
 
   
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen teknisten 

palvelujen/ympäristönsuojelun valmisteltavaksi. Aloitteen 
vastuuvalmistelijaksi nimetään ympäristöpäällikkö Saija 
Kajala. 
Valtuustoaloitteen käsittelyprosessi saa kestää korkeintaan 
yhden vuoden aloitteen jättämisestä lukien. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 



 
   


